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اندًٕد أيش يزيٕو في كافت انًياديٍ انعهًيت ٔانعًهيت، ٔحفسيش 
ًُظٕيت، فدًٕدَا عهى انُص أٔ انخقهيذ الأعًى انقشآٌ لا يخشج عٍ ْزِ ان

لأقٕال انًفسشيٍ دٌٔ الاخخٓاد فيًا يسخذعي الاخخٓاد ْٕ يزيٕو أيضاً، 
فانخدذيذ يطهب في كم انعهٕو ٔيُٓا انخفسيش؛ بم ْٕ يطهب يهح في انخفسيش 
نُخًكٍ يٍ حطبيق انقشآٌ عهى الأيٕس انًعاصشة ، نكٍ نًا كاٌ ْزا انًصطهح 

ذ دخم في ْزا انًيذاٌ يٍ خعم يٍ انخدذيذ ييذاَا نلاَفلاث يٍ را حذيٍ فق
انُص انششعي فأبقٕا نفظّ ٔفشغِٕ يٍ يعُاِ بًُاْح شبّ خطيشِ أبشصْا يا 
اصطهح عهى حسًيخّ بانقشاءة انًعاصشة نهُص، يًا دعا إنى ٔضع ضٕابط 
 نهخدذيذ بحيث يضداد عًق فٓى انُص بًا يهبي حاخت انًسهى نهٓذايت بانقشآٌ
في كافت شؤٌٔ انحياة بطشيقت يعاصشة دٌٔ يساط بثٕابج انذيٍ ٔأحكايّ، 
فانخدذيذ يطهب ششعى ٔعقهي دعج انيّ دٔاعى كثيشة ٔيفٕٓو اسلايى 
اصيم َصج عهيت انسُت انُبٕيت ٔعاشخّ الايّ الاسلاييت ٔاقعا ، فكاٌ حافضا 

م عهى الاخخٓاد ٔانخطٕيش ٔانخحسيٍ، ٔحيث اسخٕعبج سسانّ الاسلاو ك
 حاخاث الاَساٌ ٔيقخضياث انحياة
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Summary: 

Stagnation is reprehensible in all scientific and practical fields, 
and the interpretation of the Qur’an does not deviate from this 
system. Our stagnation on the text or blind imitation of the 
sayings of the interpreters without diligence in what requires 
diligence is also reprehensible. Renewal is a requirement in all 
sciences, including interpretation. Rather, it is an urgent 
demand for interpretation so that we can apply the Qur’an to 
contemporary matters, but since this term is double-edged, it 
entered this field by making renewal a field for escaping from 
the legal text. So they kept the word and emptied it of its 
meaning using semi-serious methods, the most prominent 
of which was what was termed the contemporary reading 
of the text, which called for setting controls for renewal so 
that the depth of understanding the text increases in a way 
that meets the Muslim’s need for guidance by the Qur’an in 
all matters of life in a contemporary way without prejudice 
to the constants and rulings of religion. Renewal is a legal 
and rational requirement. Many reasons called for it and an 
authentic Islamic concept stipulated in the Sunnah of the 
Prophet, and the Islamic nation lived it as a reality. It was a 
catalyst for diligence, development and improvement, and 
as the message of Islam absorbed all human needs and the 
requirements of life. 
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